
1 
 

PROTOKÓŁ NR LIII/14 

z sesji Rady Gminy Jaśliska odbytej w dniu 26 lutego 2014 r. o godz. 1530 w sali 

konferencyjnej  Urzędu Gminy w  Jaśliskach. 

 

 W sesji udział wzięli następujący radni: Jan Szymczakowski, Stanisław Lorenc, Teresa 

Mezglewska, Piotr Mezglewski, Helena Madej, Leszek Madej, Mariusz Farbaniec, Bogusława 

Gwiżdż, Piotr Smoleń, Krzysztof Kostycz, Renata Pelczar, Krzysztof Krok  i   Wacław Futyma. 

 Ponadto w sesji udział wzięli: Wójt Gminy - Ignacy Lorenc, Skarbnik Gminy - 

Agnieszka Kurdyła, Agnieszka Łątka - p.o. kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Jaśliskach, Ks. Marcin Ziobro – wikariusz w Parafii Rzymskokatolickiej  

pw. Św. Katarzyny Aleksandryjskiej w Jaśliskach, Józef Kuśnierz – Prezes Stowarzyszenia 

Rozwoju Jaślisk i Okolic oraz sołtysi. 

 Listy obecności stanowią  załączniki do protokołu. 

 

Ad. 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

 Sesję otworzyła Przewodnicząca Rady Gminy Jaśliska  Bogusława Gwiżdż  słowami:               

,, Wysoka  Rado, otwieram LIII sesję Rady Gminy Jaśliska”, po czym przywitała wszystkich 

zebranych na posiedzeniu. Na podstawie listy obecności stwierdziła, że obrady są prawomocne. 

Na sekretarza obrad powołała radnego Krzysztofa Krok. 

Następnie,  zwróciła się z pytaniem, czy ktoś chce wprowadzić zmiany do porządku obrad. 

Zmian do proponowanego porządku obrad nie zgłoszono. 

W związku z powyższym Przewodnicząca Rady porządek obrad poddała pod  głosowanie              

i został przyjęty jednomyślnie /głosowało 13 radnych/. 

Przedstawia się on następująco: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie protokołu z LII sesji Rady Gminy. 

3. Informacja Wójta  z działalności międzysesyjnej. 

4. Informacja z realizacji uchwał Rady Gminy. 

5. Zapytania i wnioski radnych i przedstawicieli wspólnoty samorządowej. 

6. Sprawozdanie z realizacji programu współpracy z organizacjami pozarządowymi             

w 2013 roku. 

7. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) zmian w uchwale budżetowej Gminy Jaśliska na 2014 rok / druk nr 258/, 

b) zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Jaśliska na lata 2014-2025 

/druk nr 259/, 

c) ustanowienia zobowiązania w formie weksla ,, in blanco '' wraz z deklaracją 

wekslową jako zabezpieczenia prawidłowej realizacji umowy dotyczącej 

dofinansowania zadania pn. ,,Przebudowa domów ludowych wraz z utwardzeniem 

powierzchni gruntu przyległych w Posadzie Jaśliskiej i  Woli Niżnej oraz budowa 

placu zabaw w Posadzie Jaśliskiej ” /druk nr 260/, 

d) wyrażenia zgody na sprzedaż  w drodze bezprzetargowej nieruchomości położonej 

w miejscowości Daliowa na rzecz jej użytkownika wieczystego /druk nr 261/, 
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e) uchwalenia Programu Ochrony Środowiska Gminy Jaśliska na lata 2012-2015 

/druk nr 262/. 

8. Rozpatrzenie pisma Pana Józefa Kuśnierz z dnia 25.11.2013 r. 

9. Oświadczenia radnych, Wójta i przedstawicieli wspólnoty samorządowej. 

10. Odpowiedzi na zapytania i wnioski. 

11. Przedstawienie sprawozdań z pracy Komisji Stałych Rady Gminy Jaśliska                           

za II  półrocze 2013 r. 

12. Zamknięcie sesji. 

 

Ad. 2. Przyjęcie protokołu z LII  sesji Rady Gminy 

 

Do protokołu z LII sesji Rady Gminy Jaśliska  z dnia 24 stycznia 2014 r. nie wniesiono 

uwag. Poddany pod głosowanie przez Przewodniczącą Rady B. Gwiżdż protokół został  

przyjęty jednomyślnie /głosowało 13 radnych/. 

 

Ad. 3. Informacja Wójta z działalności międzysesyjnej 

 

Na wstępie Wójt I. Lorenc nawiązując do odbytej uroczystości: Finału XIII Plebiscytu 

na najpopularniejszego sportowca, trenera i działacza,  poinformował, że w związku z brakiem 

możliwości dodatkowego wyróżnienia  osób oddanych działalności sportowej, na posiedzenie 

sesji rady gminy został zaproszony Ks. Marcin Ziobro, aby podziękować mu, jak zaznaczył, za 

trud jaki włożył w przygotowanie dzieci i młodzieży, za prowadzenie zajęć sportowych, 

zwłaszcza za zorganizowanie widowiska sportowego – meczu pomiędzy pracownikami 

Zakładu Karnego  a księżami tutejszej diecezji. 

Wójt I. Lorenc złożył  Ks. Marcinowi serdeczne podziękowanie i wręczył z tego tytułu nagrodę 

pieniężną. 

Ks. M. Ziobro zabierając głos serdecznie podziękował za wyróżnienie, nie ukrywając 

zaskoczenia. W dowód wdzięczności Wójtowi I. Lorenc oraz Radnym Gminy złożył 

podziękowanie za wszelką pomoc dzieciom i młodzieży, ,, bo to są też Wasze dzieci. Nie 

ukrywam, że kilku zawodników właśnie tutaj  mają  swoich ojców”. Będąc przy głosie, mówił 

o swoim zamiłowaniu do sportu. Powiedział, że to, co robi, nie robi dla zysku ale robi dlatego, 

ponieważ  bardzo to lubi. ,,Jest to moją pasją, moim hobby jako księdza”. Stwierdził, że sport 

jest dziedziną, ,,która kształtuje też ducha ludzkiego, charakter, osobowość”. Ponadto 

zaznaczył, że nie szczędzi czasu na spotkania z dziećmi i młodzieżą. Wyraził zadowolenie                

z istniejącego w miejscowości Jaśliska zaplecza sportowego służącego do prowadzenia 

treningów i rozgrywek sportowych. Stwierdził, iż   ważne są warunki do rozwoju sportu i trzeba 

robić wszystko, ażeby rozwijać każdy sport, nie tylko w dziedzinie piłki nożnej. Na 

zakończenie raz jeszcze serdecznie podziękował Wójtowi Gminy I. Lorenc, Radzie Gminy na 

czele z Przewodniczącą Rady B. Gwiżdż  za otrzymaną nagrodę, za docenienie jego pracy. 

Zaznaczył przy tym, że jest to mobilizacja do dalszej pracy. 

Następnie Wójt I. Lorenc kontynuując, serdecznie podziękował radnemu K. Krok za pomoc         

w transporcie drewna dla świetlicy znajdującej się w miejscowości Szklary. Nawiązując do 

powyższego poinformował, że rozpoczęta została budowa oczyszczalni ścieków, stąd zrobiona 
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została wycinka drzewa, którego część przekazana została do Szklar, a część do Posady 

Jaśliskiej. 

W dalszej części Wójt I. Lorenc przedstawił informacje dotyczące spraw najważniejszych dla 

gminy. 

Informował m. in. o: 

- mających  odbyć się  w dniu 27 lutego br., w Rzeszowie konsultacjach w ramach 

Regionalnego Programu Rozwoju dla Województwa Podkarpackiego. ,,Nie mam dla Państwa 

najlepszych wiadomości. Nie jesteśmy ujęci w żadnej inwestycji, południe zostało, że tak 

powiem ogólnie pominięte”. Osoby chętne spośród  radnych,  prosił o wzięcie udziału                     

w konsultacjach. 

- podjęciu działań: - wspólnym wystąpieniu z Burmistrzem Rymanowa, Starostą Powiatu 

Brzozowskiego i Starostą Powiatu Krośnieńskiego o uwzględnienie w dofinansowaniu                 

ze środków UE  przebudowy drogi  Daliowa – Brzozów, wspólnym z Burmistrzem Gminy 

Dukla Markiem Górak i Wójtem Gminy Komańcza Stanisławem Bielawka złożeniu wniosku                    

o przeprowadzenie remontu drogi Tylawa – Wołosate na odcinku Tylawa – Komańcza. 

Następnie Wójt I. Lorenc przedstawił informacje dotyczące inwestycji prowadzonych                     

na terenie gminy. Informował m.in. o: 

- złożonym przez OSP Jaśliska wniosku na budowę placu zabaw w Szklarach, 

- uzupełnianiu wniosku dotyczącego programu ,,Przedszkole w szkole”. Podpisane zostaną 

umowy na kwotę 165.680 zł. Kwota dotacji wynosi 165.680 zł. Zadanie finansowane jest             

w 100% ze Europejskiego Funduszu Społecznego, 

- budowie oczyszczalni ścieków. Całkowity koszt wynosi 3 mln 600 tys. zł. Inwestycja 

podzielona jest na 2 etapy.  Pierwszy etap zakończy się w czerwcu  2014 r., drugi zakończy się 

w maju 2015 r., 

- częściowym rozstrzygnięciu przetargów na wykonanie zadaszenia trybuny z zapleczem 

socjalno-higienicznym i wykonanie ogrodzenia boiska sportowego przy Zespole Szkół 

Publicznych w Jaśliskach i przygotowaniu przetargu na montaż siedzisk, wykonanie drogi              

i częściowe utwardzenie placu, 

- złożeniu w najbliższym czasie  dokumentacji celem uzyskania pozwolenia na budowę                

w związku z budową kanalizacji, 

- przygotowywaniu dokumentacji na remont mostu koło szkoły w Jaśliskach,  

- modernizacji dróg polnych. Zostały złożone wnioski na dokończenie budowy i modernizację 

dróg polnych  w Woli Niżnej i Posadzie Jaśliskiej,  

- podpisaniu w dniu 27 lutego br. roku umowy dotyczącej zadania pn. ,,Przebudowa domów 

ludowych wraz z utwardzeniem powierzchni gruntów przyległych w Posadzie Jaśliskiej i Woli 

Niżnej  oraz budowa placu zabaw w Posadzie Jaśliskiej, 

- złożeniu wniosku na budowę oświetlenia ulicznego w Posadzie Jaśliskiej i w Jaśliskach oraz 

na budowę chodnika przy drodze wojewódzkiej. Obecnie czekamy na podpisanie umowy.  

-  złożeniu wniosków na doposażenie jednostek OSP z terenu gminy. Złożony został wniosek 

na zakup motopompy. Złożony został też wniosek do Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej na zakup mundurów bojowych, 

- złożeniu wspólnie z OSP w Posadzie Jaśliskiej wniosku na zakup niskopoziomowej kosiarki 

rotacyjnej, 
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Poza tym Wójt I. Lorenc przedstawił szczegóły finansowania zadań ze strony gminy: budowy 

oczyszczalni ścieków w miejscowości Daliowa oraz przebudowy domów ludowych wraz              

z utwardzeniem powierzchni gruntów przyległych w Posadzie Jaśliskiej i Woli Niżnej  oraz 

budowa placu zabaw w Posadzie Jaśliskiej. 

Następnie Wójt mówił o sprawach finansowych dotyczących podziału subwencji dla Zespołu 

Szkół Publicznych  w  Jaśliskach.  Informował, że w otrzymanej metryczce subwencja dla ZSP 

wynosi około 1 mln 800 tys. zł i jest o 14 tys. zł niższa  od kwoty zawartej w promesie.  

Następnie nawiązując do tematu dotyczącego majątku gminy poruszanego na posiedzeniu 

komisji stałych w dniu 24 lutego br. mówił o możliwości zagospodarowania gminnych działek 

budowlanych. Następnie podał powierzchnie gruntów oddanych w dzierżawę. W Jaśliskach 

wydzierżawione jest 5,96 ha, w Posadzie Jaśliskiej 1,96 ha, w Woli Niżnej 14 ha i w Daliowej  

około 50 ha. 

Wójt I. Lorenc poinformował sołtysów o chęci zorganizowania przez  Ośrodek Doradztwa 

Rolniczego w Krośnie spotkania, na którym zostałyby przedstawione perspektywy 

dofinansowania dla rolników w ,,nowym rozdaniu” 2014 - 2020. Przedstawił propozycje 

spotkań: w Woli Niżnej 6 marca, w Posadzie Jaśliskiej 13 marca  i w Daliowej 20 marca br. 

Zaznaczył, że z sołtysami poszczególnych miejscowości dokona uzgodnień w związku z ww. 

terminami. 

 

Ad. 4. Informacja z realizacji uchwał Rady Gminy 

 

 Informację z realizacji uchwał podjętych na LII sesji Rady Gminy Jaśliska przedstawił 

Wójt Gminy I. Lorenc Przyjęto ją bez uwag. 

 

Ad. 5.  Zapytania i wnioski radnych i przedstawicieli wspólnoty samorządowej 

 

 Radny S. Lorenc nawiązując do poruszonej na  odbytym posiedzeniu Komisji Stałych 

w dniu 24 marca br. sprawy dotyczącej  budynku Domu Ludowego w Jaśliskach, uznając 

sprawę za bardzo ważną, na wstępie w swojej wypowiedzi wyraził zadowolenie z planowanych  

remontów Domów Ludowych. Oświadczył, iż wstawia się za Domem Ludowym, żeby 

zainspirować Wójta do działania w kierunku zrealizowania projektu ociepleniowego                         

i modernizacyjnego budynku. Zaznaczył, że budynek Domu Ludowego i jaśliski rynek  są 

wizytówką Jaślisk. 

Następnie głos zabrała radna T. Mezglewska. Zwróciła się  do Skarbnika Gminy A. Kurdyła         

z pytaniem, czy wpływają należności tych mieszkańców,  które rozkładane  były na raty bądź 

częściowo umarzane. Drugie pytanie zadane przez radną dotyczyło drogi ,,pod miastem”, 

odcinka od mostu w kierunku ,,basenu”. Pytała, czy w roku bieżącym droga będzie podsypana. 

Kolejno głos zabrał radny L. Madej. Pytał o kanał ABC. Informował, że pojawił się kanał TVP 

info, brak jest natomiast kanału ABC. Pytał, czy kanał ten będzie, bo prawdopodobnie jest on 

bezpłatny.  

Następnie Przewodnicząca Rady B. Gwiżdż zwróciła się z pytaniem do Przewodniczącego 

Komisji Rozwoju Gospodarczego i Środowiska L. Madej, kiedy zamierza przygotować 

uchwałę a ponadto doprecyzować stanowisko Komisji odnośnie uregulowania sprawy gruntu, 

na którym posadowiony jest Dom Ludowy.  
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Głos w tym punkcie zabrał również Prezes  Stowarzyszenia Rozwoju Jaślisk  i Okolic Pan Józef 

Kuśnierz. Poinformował, że ze względu na wywołaną na posiedzeniu sesji jego sprawą, chciał 

w tym miejscu zabrać głos zaznaczając przy tym, że  swoją sprawę przedstawia już po raz 

wtóry. W swoim wystąpieniu zaznaczył, że chodzi mu o fakt rozwiązania problemu 

dotyczącego  jego posiadłości, ponieważ na jej części stoi Dom Ludowy i z tego tytułu od wielu 

lat płaci podatek. Powiedział, że od dwóch lat zwraca się do Wójta w przedmiotowej sprawie, 

natomiast Wójt sprawę przeciąga i w żaden sposób nie chce jej załatwić. Oznajmił, że ze swojej 

strony zrobił wszystko, wskazał w jaki sposób można ją rozwiązać i nic w tej kwestii nie jest 

robione. Podkreślił, że jest takim samym obywatelem jak wszyscy obecni na posiedzeniu 

uczestnicy, płaci podatki i ma prawo żądać od administracji gminnej terminowego                               

i właściwego załatwiania spraw, które na niej ciążą. Zakomunikował, że są określone terminy 

załatwiania spraw. Informował ponadto o złożeniu skargi na Wójta Gminy. Następnie Pan             

J. Kuśnierz przedstawił sposób rozwiązania przedmiotowej sprawy. Powiedział, że Wójt 

sprawę może rozwiązać w bardzo prosty sposób, może przenieść własność z uwagi na to, że 

Dom Ludowy stoi na jego własności, ,,może  wystąpić do Sądu i za parę miesięcy jest sprawa 

przeniesienia własności”. Pan J. Kuśnierz oświadczył, że do Sądu chodził nie będzie a poza 

tym  nie będzie naprawiał błędów urzędników gminy od kilkudziesięciu lat, za swoje pieniądze. 

Nawiązując do złożonej skargi na Wójta poinformował, iż oczekuje od Rady Gminy 

odpowiedzi, ponieważ skargę złożył dużo wcześniej i nie ma odpowiedzi w tej sprawie. 

Zakomunikował, że nie można czekać 2 lata na załatwienie prostej sprawy. ,,Ja nie będę się 

droczył o pieniądze, bo ja nie chcę wydzierać od gminy pieniądze”. Zaznaczył, że nie chce on 

pieniędzy, chce żeby  mu Urząd załatwił sprawę za swoje pieniądze. 

Następnie Pan J. Kuśnierz poruszył sprawę wydzierżawienia szkoły. Informował, iż w związku 

z uzyskaniem informacji odnośnie wydzierżawienia szkoły za symboliczną złotówkę, złożył 

podanie nie po to, żeby szkołę dzierżawić, ale dlatego, żeby szkoły nikt nie sprzedał i nie 

sprzeniewierzył majątku gminnego.  Kierując słowa do Radnych powiedział, że Rada Gminy 

funkcjonuje nie całe 4 lata i zabiera się za sprzedawanie majątku, gdzie pracowali ich ojcowie 

i praojcowie, który od wieków  był własnością miasteczka. 

Wójt I. Lorenc powiedział, że przy Domu Ludowym też pracowali nasi ojcowie. 

Pan J. Kuśnierz oświadczył, że odda nieruchomość, na której posadowiony jest Dom Ludowy, 

,,tylko niech Wójt przeprowadzi procedurę”. 

Następnie wywiązała się krótka dyskusja pomiędzy Panem J. Kuśnierz a Wójtem I. Lorenc na 

temat dzierżawy budynku ,,Starej Szkoły”.   

Pan J. Kuśnierz kontynuując swoją wypowiedź dotyczącą dzierżawy szkoły powiedział,                

że bardzo niepokoi go fakt, że został sprzedany ratusz, sprzedana została część budynku na 

środku rynku, gdzie stał dwór biskupi, w którym urzędował Starosta. Zakomunikował,                    

że  budynku szkoły nie można sprzedać. ,,Nie może się powtórzyć historia z 76 r., kiedy                         

mieliśmy  w 72 r. szansę rozwoju gminy i za 4 lata radni podnieśli rękę, żeby rozwiązać gminę”. 

Zwrócił się do radnych z prośbą, aby podnieśli głowę do góry, nie byli uzależnieni od Wójta        

i nie chowali głowy w ramiona.  

Poza tym poruszył temat dotyczący budżetu. Powiedział, że budżet w roku ubiegłym 

niepostrzeżenie został wprowadzony, nie było dyskusji. 

Wójt I. Lorenc kierując słowa do przedmówcy powiedział, że powinien on  wszystkich radnych 

uszanować. Dzięki Radzie budżet wykonany został  z nadwyżką 750 tys. zł przy inwestycjach 
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3,5 mln zł. Stwierdził, że obecnej Radzie, która na stronach internetowych Stowarzyszenia  jest 

,,bluzgana” należy się uszanowanie.  

Pan J. Kuśnierz na zakończenie powiedział, że Wójt i Rada jest od tego, żeby dobrze działała. 

Zaznaczył, że sprawa szkoły jest bardzo ważna. Wójta I. Lorenc prosił, aby szkoły nie oddawać 

nikomu. Powiedział, że tam powinien miesić się  Urząd Gminy. Powiedział, że jeżeli budynek 

jest w kiepskim stanie, proponował rozebrać go i w miejscu tym wybudować plac zabaw.                 

Wójta I. Lorenc prosił o uregulowanie sprawy jak najprostszym sposobem twierdząc, że można 

to zrobić, tylko zależy to od Wójta chęci. 

Wójt I. Lorenc zaprzeczył, powiedział, że zależy to Pana J. Kuśnierz.   

 

Ad. 6.  Sprawozdanie z realizacji programu współpracy z organizacjami pozarządowymi 

w 2013 roku 

 

Wójt I. Lorenc przedstawił szczegóły sprawozdania z realizacji programu współpracy      

z organizacjami pozarządowymi w 2013 roku.  

Sprawozdanie stanowi załącznik do  niniejszego protokołu. 

O godz. 1620 Pan Józef Kuśnierz opuścił salę obrad. 

 

Ad.7. Podjęcie uchwał 

 

 Zgodnie z porządkiem obrad przystąpiono do podjęcia uchwał. 

Przewodnicząca Rady B. Gwiżdż  przedstawiła  projekt uchwały  w sprawie zmian w uchwale 

budżetowej Gminy Jaśliska na 2014 rok. Uwag i zapytań do projektu uchwały nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów T. Mezglewska przedstawiła pozytywną opinię 

Komisji do przedstawionego projektu uchwały. 

Przewodnicząca Rady B. Gwiżdż odczytała treść i poddała pod głosowanie projekt 

 

  U C H W A Ł Y  Nr LIII/270/14 

Rady Gminy Jaśliska 

z dnia 26 lutego 2014 r. 

 

w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Jaśliska na 2014 rok 

 

Uchwałę podjęto jednomyślnie / głosowało 13 radnych/. 

Uchwała otrzymała Nr LIII/270/14 i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady B. Gwiżdż przedstawiła kolejny projekt uchwały, w sprawie  zmiany 

wieloletniej prognozy finansowej Gminy Jaśliska na lata 2014 – 2025. Pytań do projektu 

uchwały nie było. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów T. Mezglewska informowała, że projekt uchwały 

w sprawie  zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Jaśliska na lata 2014 – 2025 

zaopiniowany został pozytywnie. 

B. Gwiżdż odczytała treść  i poddała pod głosowanie projekt 
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U C H W A Ł Y  Nr LIII/271/14 

Rady Gminy Jaśliska 

z dnia 26 lutego 2014 r. 

 

w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Jaśliska na lata 2014 – 2025 

 

Uchwałę podjęto jednomyślnie / głosowało 13 radnych/. 

Uchwała otrzymała Nr LIII/271/14 i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Następnie Przewodnicząca Rady B. Gwiżdż przedstawiła projekt uchwały w sprawie 

ustanowienia zobowiązania w formie weksla ,,in blanco” wraz z deklaracją wekslową jako 

zabezpieczenia prawidłowej realizacji umowy dotyczącej dofinansowania zadania pn. 

,,Przebudowa domów ludowych wraz z utwardzeniem powierzchni gruntu przyległych                  

w Posadzie Jaśliskiej i Woli Niżnej oraz budowa placu zabaw w Posadzie Jaśliskiej”. Pytań do 

projektu uchwały nie było. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów T. Mezglewska przedstawiła pozytywną opinię  

Komisji do przedłożonego projektu uchwały.  

Przewodnicząca Rady B. Gwiżdż odczytała treść  i poddała pod głosowanie projekt 

 

 

  U C H W A Ł Y  Nr LIII/272/14 

Rady Gminy Jaśliska 

z dnia 26 lutego 2014 r. 

 

w sprawie ustanowienia zobowiązania w formie weksla ,,in blanco” wraz z deklaracją 

wekslową jako zabezpieczenia prawidłowej realizacji umowy dotyczącej dofinansowania 

zadania pn. ,,Przebudowa domów ludowych wraz z utwardzeniem powierzchni gruntu 

przyległych w Posadzie Jaśliskiej i Woli Niżnej oraz budowa placu zabaw w Posadzie 

Jaśliskiej” 

 

Uchwałę podjęto jednomyślnie / głosowało 13 radnych/. 

Uchwała otrzymała Nr LIII/272/14 i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Dalej, Przewodnicząca Rady B. Gwiżdż przedstawiła projekt uchwały, w sprawie wyrażenia 

zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej nieruchomości położonej w miejscowości 

Daliowa  na rzecz jej użytkownika wieczystego. Pytań nie było. 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Środowiska L. Madej przedstawił 

pozytywną opinię do przedłożonego projektu uchwały. 

Przewodnicząca Rady B. Gwiżdż odczytała treść  i poddała pod głosowanie projekt 

 

  U C H W A Ł Y  Nr LIII/273/14 

Rady Gminy Jaśliska 

z dnia 26 lutego 2014 r. 
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w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej nieruchomości 

położonej w miejscowości Daliowa  na rzecz jej użytkownika wieczystego 

 

Uchwałę podjęto jednomyślnie / głosowało 13 radnych/. 

Uchwała otrzymała Nr LIII/273/14 i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Zgodnie z porządkiem obrad Przewodnicząca Rady B. Gwiżdż przedstawiła następny projekt 

uchwały, w sprawie uchwalenia Programu Ochrony Środowiska Gminy Jaśliska na lata 2012 – 

2015. 

Na pytanie Przewodniczącej Rady, czy są jakieś pytania, głos zabrał radny S. Lorenc. 

Przypomniał, że projekt uchwały intensywnie omawiany był  w poniedziałek na posiedzeniu 

Komisji. Wracając do omawianych kwestii stwierdził, że jak najbardziej trzeba się nad tym 

pochylić. Powiedział: ,,mieszkamy w unikalnym terenie” i tu zacytował słowa himalaistów: 

,,Najcichszy zakątek Polski w górach między Komańczą a Krempną”. Nie ma cichszego 

zakątku Polski w górach, jak właśnie ta nasza część  Beskidu Niskiego. Zaznaczył, że ,,jest to 

nasze wielkie bogactwo”. Powiedział, że dobrze byłoby, tak jak prosił,  myśląc po gospodarsku, 

na chłopski rozum dla wszystkich  mieszkających i chcących mieszkać na terenie gminy, by 

również uwzględnić jakieś kierunki rozwoju. Mówił o niewykończonym kąpielisku oraz               

o wyciągu narciarskim. 

Wójt I. Lorenc w oparciu o pismo Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska w Rzeszowie 

poinformował, że projekt Programu Ochrony Środowiska Gminy Jaśliska na lata 2012 – 2015 

zaopiniowany został pozytywnie. Poza tym informował o uzgodnieniach i uzyskaniu 

pozytywnej opinii do ww. projektu Programu, Podkarpackiego Państwowego Wojewódzkiego 

Inspektora Sanitarnego. Zakomunikował, że bez uzgodnień i opinii nie mógłby Radzie 

przedłożyć niniejszego projektu uchwały do uchwalenia. 

Radny S. Lorenc ad vocem wypowiedzi Wójta I. Lorenc pytał o wyciąg na ,,Kamarce”                      

i kąpielisko ,,pod doliną” zaznaczając, że była już o tym mowa. 

Wójt I. Lorenc powiedział, że w tej chwili nie mówimy o inwestycjach, które należy prowadzić.  

Radny S. Lorenc pytał o oddziaływanie na środowisko kąpieliska i wyciągu narciarskiego. 

Wójt I. Lorenc w odpowiedzi na powyższe pytanie na podstawie realizowanej inwestycji -

budowy oczyszczalni ścieków,  mówił o wymaganej dokumentacji związanej z ochroną 

środowiska. Wymienił m.in. decyzję Regionalnej Dyrekcji Wód w Krakowie. Mówił                       

o wprowadzeniu wszystkich uzgodnień narzucanych przez instytucje. Wymienił tu Sanepid,  

RDOŚ (sporządzenie raportu oddziaływania inwestycji na środowisko). Następnie wyjaśnił  

różnicę pomiędzy procesem związanym z budową a zagadnieniami zawartymi w Planie 

Ochrony Środowiska. 

W związku z brakiem dalszych pytań Radny L. Madej informował, że projekt uchwały                     

w sprawie uchwalenia Programu Ochrony Środowiska Gminy Jaśliska na lata 2012 – 2015  

Komisja Rozwoju Gospodarczego  i Środowiska zaopiniowała  pozytywnie. 

Przewodnicząca Rady B. Gwiżdż odczytała treść  i poddała pod głosowanie projekt 
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 U C H W A Ł Y  Nr LIII/274/14 

Rady Gminy Jaśliska 

z dnia 26 lutego 2014 r. 

 

w sprawie uchwalenia Programu Ochrony Środowiska Gminy Jaśliska                             

na lata 2012 – 2015 

 

Uchwałę podjęto większością głosów: 8 „za” przy 4 ,,przeciw” i 1 ,,wstrzymujący się” 

/głosowało 13 radnych/. 

Uchwała otrzymała Nr LIII/274/14 i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad.8. Rozpatrzenie pisma Pana Józefa Kuśnierz z dnia 25.11.2013 r. 

 

W punkcie tym Przewodnicząca Rady B. Gwiżdż poprosiła Przewodniczącego Komisji 

Rewizyjnej  K. Krok o zabranie głosu.  

K. Krok przedstawił stanowisko Komisji Rewizyjnej przyjęte na posiedzeniu Komisji 

Rewizyjnej w dniu 13 stycznia 2014 r. dotyczące skargi na działanie Wójta Gminy Jaśliska.  

Przewodnicząca Rady B. Gwiżdż zwróciła się do radnych z pytaniem, czy Rada przedstawione 

stanowisko opiniuje pozytywnie, czy negatywnie. 

W tym miejscu głos zabrał radny S. Lorenc. Odnosząc się do zawartego w  przedstawionym 

stanowisku stwierdzenia, że stan prawny nie zmienił się  zaznaczył, iż  wiadomym jest, że stan 

prawny nie uległ zmianie. Powiedział, że pozostawienie obecnej sytuacji przez kilka 

następnych lat, nie rozwiązuje problemu. Stwierdził, że stan prawny wymaga zmiany.                      

W dalszej wypowiedzi mówił o przedstawianych przez Wójta I. Lorenc i Pana J. Kuśnierz 

propozycjach  uregulowania sprawy dotyczącej  budynku Domu Ludowego. Radny na 

zakończenie zakomunikował że przedstawione stanowisko wcale nie rozwiązuje problemu. 

Przewodnicząca Rady B. Gwiżdż zwróciła się z pytaniem, kto jest za przyjęciem stanowiska. 

W wyniku głosowania, Rada Gminy Jaśliska stanowisko przyjęła większością głosów: 7 „za” 

przy 4 ,,przeciw” i 2 ,,wstrzymujących się” /głosowało 13 radnych/. 

  

Ad. 9. Oświadczenia radnych , Wójta i przedstawicieli wspólnoty samorządowej 

 

Radny S. Lorenc w puncie tym  odwołując się do postawy Księdza M. Ziobro w swojej 

wypowiedzi mówił o emocjach towarzyszących mu za dawnych czasów, na trasach 

narciarskich  w Jaśliskach, a także na Mistrzostwach Polski. Powiedział, że on jako wuefista             

i sportowiec wciąż żyje olimpiadą i nie pominął żadnych biegów narciarskich. Następnie 

kierując słowa do wikariusza M. Ziobro złożył podziękowanie i oświadczył, ,,że jest to 

wdzięczność  z naszej strony”. Odnosząc się do zacytowanego przysłowia ,, w zdrowym ciele 

zdrowy duch” powiedział, że Ksiądz ma większą możliwość oddziaływania aniżeli czasem 

przeciętny nauczyciel, ponieważ sfera duchowa, pozycja kapłana jest czymś, co może ,, jeszcze 

więcej wyciągnąć”, a  wszystko wymaga dogłębnego zaangażowania i pasji – powiedział radny.  

Zabierając głos Ksiądz M. Ziobro podziękował serdecznie radnemu S. Lorenc. Ponadto raz 

jeszcze złożył serdecznie podziękowanie Wójtowi I. Lorenc, Przewodniczącej Rady B. Gwiżdż 

i wszystkim radnym, za otrzymana nagrodę. Poinformował, że przyznaną mu nagrodę 
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spożytkuje na rzecz młodzieży. Wójtowi I. Lorenc podziękował również za współpracę,               

za zakup strojów sportowych. 

Wszystkich obecnych zaprosił na mający odbyć się  dnia 15 marca br. V Archidiecezjalny 

Turniej Liturgicznej Służby Ołtarza na poziomie Archiprezbiteratu Krośnieńskiego.  

O godz.1645 Ksiądz M. Ziobro opuścił salę obrad. 

W dalszej części posiedzenia Przewodnicząca Rady B. Gwiżdż poinformowała, że otrzymała 

pismo od Prezesa Koła Pszczelarzy w Jaśliskich Pana Bolesława Dragan, dotyczące wynajmu 

pomieszczeń. Następnie odczytała odpowiedź na powyższe pismo. 

Poddane pod głosowanie przyjęcie przedstawionej odpowiedzi, Rada Gminy Jaśliska 

opowiedziała się jednogłośnie 13 głosami ,,za”. 

   

Ad.10. Odpowiedzi na zapytania i wnioski 

 

Odpowiedzi na zapytania i wnioski udzielił Wójt I. Lorenc. 

W sprawie budynku Domu Ludowego poinformował, że tu są dobre wiadomości. W nowym 

rozdaniu 2014 zapewnione są środki prawie we wszystkich programach. Program Rozwoju 

Obszarów Wiejskich, z którego budowana jest oczyszczalnia ścieków nie usunął dróg 

lokalnych i ochrony środowiska, na termomodernizację i adaptację środków jest bez liku. 

Zapewniał, nie ma problemu ani obawy, aby  przedmiotową sprawę dopracować  i realizować.  

Wyraził nadzieję, że może w obecnym czasie   pojawią się nowe, lepsze rozwiązania i sprawa 

będzie szła w dobrym kierunku. Zaznaczył,  że na chwilę obecną nie ma żadnego zagrożenia.  

Wójt I. Lorenc na pytanie zadane przez radną T. Mezglewską powiedział,                                             

że  po przeprowadzonej w międzyczasie konsultacji ze Skarbnikiem Gminy A. Kurdyła uzyskał 

informacje, że  niektóre należności częściowo są spłacone, natomiast  w stosunku do tych osób, 

których należności w ogóle nie zostały regulowane sprawa została skierowana do Sądu. Także 

procedura prowadzona jest już drugim tokiem sądowym i komorniczym. Następnie Wójt               

I. Lorenc  w związku z powyższą kwestią dotyczącą zaległości przedstawił problem dotyczący 

złożenia deklaracji o wysokości opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi przez 

pojedyncze osoby w starszym wieku. W tej sprawie wywiązała się krótka dyskusja na temat 

produkowania odpadów komunalnych przez osoby starsze.  

Na pytanie w sprawie drogi Wójt I. Lorenc odpowiedział, że droga została wycięta z programu, 

w ramach którego został złożony wniosek. Powiedział, że ta część drogi, która jest do 

wyasfaltowania   wykonana zostanie  w ramach remontu mostu. Odnośnie pozostałej części  

przedmiotowej drogi powiedział, że nie ma żadnego technicznego rozwiązania, które byłoby 

logiczne. Informował, że jest otwarty na przedstawianie rozwiązań.  

Następnie Wójt I. Lorenc na pytanie zadane przez radnego L. Madej odnośnie telewizji 

wyjaśnił, czym spowodowany jest brak kanału ABC. 

Po udzieleniu przez Wójta I. Lorenc odpowiedzi na zadane pytania, głos zabrała 

Przewodnicząca Rady B. Gwiżdż. Poprosiła Przewodniczącego Komisji Rozwoju 

Gospodarczego i Środowiska L. Madej o odpowiedź na zadane wcześniej pytanie. 

Radny L. Madej odpowiedział, że nie wie, czy jest potrzeba tłumaczenia się, ponieważ  jak 

zaznaczył, już o tym raz mówił, swoje zdaniowe na ten temat wyraził. Stwierdził, że skoro Pan 

Józef wyszedł, to komu będzie tłumaczył.  

Przewodnicząca Rady B. Gwiżdż powiedziała, aby wytłumaczył Radzie. 
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Radny L. Madej powiedział, że uchwały nie przygotuje. Przypomniał, że Komisja opowiedziała 

się pozytywnie i wyraziła opinię pozytywną. Pismo natomiast skierowane było do Pani 

Przewodniczącej z prośbą o przygotowanie uchwały. 

Przewodnicząca Rady B. Gwiżdż skierowała do przedmówcy słowa: ,,Pan dokładnie wie,            

że pismo jest do Przewodniczącego Rady, a Przewodniczący tylko reprezentuje Radę”. 

Radny L. Madej powiedział, że po wysłuchaniu Pana Józefa, może znajdziemy jakieś inne 

rozwiązanie, np. odkupimy od niego część nieruchomości. 

Wywiązała się dyskusja, w której udział wzięli: Przewodniczącą Rady B. Gwiżdż radny                  

L. Madej, Wójt I. Lorenc i Radny S. Lorenc na temat przygotowania projektu uchwały                              

i uregulowania  kwestii dotyczącej jaśliskiego budynku Domu Ludowego. 

 

Ad. 11. Przedstawienie sprawozdań z pracy Komisji Stałych Rady Gminy Jaśliska               

za II półrocze 2013 r        

 

 B. Gwiżdż poprosiła przewodniczącego  Komisji Kultury, Oświaty, Zdrowia, i Spraw 

Obywatelskich Rady Gminy Jaśliska  S. Lorenc o przedstawienie sprawozdania z pracy 

Komisji. 

Przewodniczący Komisji S. Lorenc przedstawił sprawozdanie z działalności Komisji Kultury, 

Oświaty, Zdrowia i Spraw Obywatelskich Rady Gminy Jaśliska. 

Sprawozdanie ww.  stanowi załącznik  do niniejszego protokołu. 

 

 

 Ad. 12. Zamknięcie sesji  

   

 W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodnicząca Rady Bogusława Gwiżdż 

zamknęła LIII sesję Rady Gminy Jaśliska o godz. 1705.   

 

 

Protokół sporządziła:                                                                Przewodniczący Rady Gminy 

 

Renata Milan                                                                                    Bogusława Gwiżdż                                                                                                        

 

 


